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С Ъ В Е Т   З А   Е Л Е К Т Р О Н Н И   М Е Д И И 

 

П Р О Т О К О Л 

 

№ 41 

от редовно заседание, състояло се на 14.09.2017 г. 

 

 

ПРИСЪСТВАТ: Бетина Жотева, Мария Стоянова, Розита Еленова, София Владимирова – 

председател.  

 

ОТСЪСТВАТ: Иво Атанасов. 

 

Начало на заседанието 11:00 часа, водено от София Владимирова – председател на СЕМ. 

Съставил протокола – Снежана Милева. 

 

 

ДНЕВЕН РЕД:  

 

1. Становище по проекта за субсидия от държавния бюджет за Българската национална 

телевизия за 2018 г. 

 

София Владимирова откри заседанието и подложи на обсъждане дневния ред. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: приема дневния ред. 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА:  
Началникът на отдел “Бюджет и финанси” Спаска Янева представи проектобюджета 

на Българската национална телевизия за 2018 г. и актуализирани бюджетни прогнози за 

2019 и 2020 г. (Приложение т. 2) 

 

София Владимирова благодари на г-жа Янева и даде думата на колегите си за коментар. 

Мария Стоянова: Вижте, ръководството на БНТ не може да опише европейските и 

световни първенства, които ще се излъчват, по простата причина, че по правата се водят 

преговори, освен ако договорите не са сключени предварително. Ако са сключени 

предварително обаче, те няма да искат пари за тях, точка едно. Точка две – стана дума и 

по време на изслушванията, които г-жа Янева, като служител на Съвета за електронни 

медии, сигурно е проследила. Например с г-н Йовков стана дума, за това колко са високи 

парите, които вече искат за права световните федерации. И е възможно изобщо да не 

получат правата за нито едно световно, нито европейско първенство. Затова от БНТ пишат 

приблизително и общо. По другото, на което обърнахте внимание също вървят преговорни 

процеси. Освен това да не пропускаме, че в БНТ се създава нов ръководен екип. Моята 

лична позиция е, че исканите средства са малко. Подкрепям, естествено, така 

предложения разчет за бюджета и ги насърчавам да мислят в по-голям и по-широк мащаб, 

защото обществената телевизия заслужава да има пари за производство на съдържание. 

София Владимирова даде думата на г-жа Еленова. 

Розита Еленова: Аз, в посоката, в която говорих и за бюджета на БНР, смятам, че във 

всеки бюджет трябва да има достатъчно конкретика, с която обаче ние също да сме 

наясно. Защото конкретика може да съществува някъде извън регулаторния орган на 



 2 

обществените медии и когато тя не съществува тук, си е чиста липса  за мен. Изказвам 

опасенията си, че сумата е висока, но ако финансовото министерство обърне внимание, 

разбира се, я подкрепям. Наистина моментът е сложен, защото имаме нов генерален 

директор със стар управителен съвет, с не негов финансов екип, попаднал в ситуацията на 

закъснели изисквания от министерството, да даде своите виждания. Подозирам, че те 

също може би биха били склонни да коригират някои свои искания. Така че аз изказвам 

тези свои съображения, да ги имат предвид. 

Бетина Жотева каза, че също няма проблем с техните искания и това, което е 

предложено. Единствената конкретика, в която ще навлезе, е надеждата да бъдат открити 

нови кореспондентски бюра. Няма такова нещо, нали? 

Мария Стоянова: Тоест и ти си за това да има още пари? 

Бетина Жотева потвърди. Според нея Българската национална телевизия определено е 

доказала, че прави най-добрите новини и публицистични предавания. Това, което липсва 

са повече кореспонденти в чужбина и се надява, наистина да има повече средства за 

откриване на повече кореспондентски бюра. Това е нейната забележка. Приема 

предложението на БНТ и се надява министерството на финансите да ги одобри. 

София Владимирова каза, че споделя казаното и от г-жа Стоянова, и от г-жа Еленова. 

Смята, че пари за Българската национална телевизия трябва да има в по-голяма степен. 

Освен това е съгласна, че конкретика трябва да има. Предлага, също както към БНР, така и 

към БНТ да се отправи писмо, с молба да се мотивира това искане. Предлага, ако колегите 

й са съгласни да направят една препоръка, която са искали да направят и миналата година, 

но не са имали тази възможност, да бъдат предвидени средства, за да бъдат адаптирани 

програмите за хората с увреждания.  

Мария Стоянова: Това е предложение, което естествено, че няма как да не подкрепим. 

Напротив, даже много Ви благодаря за него. Обаче трябва да сме наясно. Госпожа 

Еленова правилно скицира ситуацията, визуализира я, да кажа. Имаме нов генерален 

директор, избран едва преди малко, ако казваме, че моментът е бил неподходящ, това 

рефлектира върху самия Съвет за електронни медии, който стартира конкурса и имаше 

правомощие да реши кога да свърши той. Всички знаем, кога се правят бюджетите. В този 

смисъл това, че те са успели в такъв кратък срок да представят все пак визия, мисля че е за 

поздравление. 

София Владимирова изрази съгласието си с г-жа Стоянова. 

Мария Стоянова: И ние трябва да ги насърчим да работят в тази посока. С БНР казусът е 

съвсем различен. Там има ръководство, с което имаме някаква история и за това с 

основание изискванията ни са по-стриктни. Докато тука, не забравяйте, че и по време на 

изслушванията стана въпрос за дефицити. Никой не знае, на каква стойност са те. 

София Владимирова каза, че още повече, ако генералният директор може да им отговори 

какви са тези дефицити, ще е още по хубаво. Така че с цялото ни разбиране за ситуацията, 

в която е попаднал... 

Мария Стоянова: Вие казвате да не подкрепим или какво да направим? 

София Владимирова: Напротив, да подкрепим и с едно писмо да помолим за повече 

конкретика и мотивировка за искането на тази сума, която е в несъответствие, както г-жа 

Янева каза, с изискванията. Напротив, изцяло подкрепям.  

Мария Стоянова: Чакайте сега. Госпожо Янева, Вие говорихте за несъответствие за това, 

че не е ясно кои първенства ще се излъчват. 

София Владимирова: Не, не. Има неспазени изисквания на министерството. 

Мария Стоянова: Други изисквания? Извън първенствата? 

София Владимирова: Да, да. Други изисквания, извън първенствата. Няма конкретика, 

свързана с чуждестранните програми, първенствата и т.н. 
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Спаска Янева обясни, че има едно Приложение 2, което трябва да се разработи съгласно 

тези указания. Тоест те да си спазят трансферът, който им е определен с Решение 281 на 

Министерски съвет. В доклада към това приложение да опишат точно тези необходими 

допълнителни средства. Те не са направили това приложение. Така правят всяка година и 

министерството им го връща. Сега пак ще им го върне 

Мария Стоянова: Искате да кажете латентен проблем? Ясно, разбрах. Не съм чула 

интонационната пауза. Вероятно съм разбрала неправилно. Добре. Тогава можем ли, 

госпожо Председател, да подходим по следния начин. Правили сме го и друг път, да го 

направим и този път. Все пак имаме нов генерален директор. Да предложим г-жа Янева, 

която всъщност се занимава със становищата по тези бюджети, да се свърже с колегата, 

който е финансов директор, ако не се лъжа в момента няма такъв... 

Спаска Янева: Има Росица Григорова. 

Мария Стоянова: Тя е изпълняващ длъжността или е финансов директор? 

Спаска Янева: Изпълняващ, защото Маргарита Николова е в неплатен отпуск.  

Мария Стоянова: Да понеже е народен представител. Разбира се, с голямо уважение се 

отнасяме към това, но поради тази причина е възможно да има някакви недоразумения. Да 

предоставим информация от Съвета за електронни медии съвсем колегиално, ако трябва 

дори някаква препоръка да отправим писмено или по телефона да посъветваме, за да са 

наясно и да няма такива казуси повече. 

София Владимирова: Да това е задължително, но аз бих искала да разбера, ако не 

възразявате. Да предприемем и двете стъпки. Едно писмо до генералния директор да се 

мотивира за тази сума, която е в неизпълнение на указанията. Ако сте съгласни да 

включим нашата препоръка, че трябва да се предвидят пари за телевизията за 

субтитрирани... 

Мария Стоянова: Разбира се, г-жо Председател, защото това е много хубаво 

предложение. Даже напротив и ние настояваме. 

София Владимирова: И ние настояваме за още във връзка с тази препоръка, която сме 

давали винаги... 

Мария Стоянова: Но има и други сфери, които трябва да бъдат обхванати. 

София Владимирова: ...и да получим малко повече конкретика във времето, тъй като е 

ясно, че ние четиримата, тъй като г-н Атанасов е в отпуск, подкрепяме това искане на 

Българската национална телевизия.  

Спаска Янева: Само да вметна, че през месец януари с постановление на Министерски 

съвет, на Българската национална телевизия са отпуснати 5 млн. точно за такси за 

разпространение на програмите за тази година.   

Мария Стоянова: Така е, така е. 

Спаска Янева: А пък се дължат още. 

София Владимирова: Колеги, който подкрепя с всичките условности и забележки, които 

направихме и които ще останат в нашия протокол, и с тях ще бъдат запознати генералния 

директор и неговите колеги. Моля да гласуваме. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: приема проектобюджета на Българската национална 

телевизия за 2018 г. с направените по време на дискусията бележки. 

 

Розита Еленова: Госпожа председател, има ли яснота относно управителния съвет? 

София Владимирова: Надявам се, по уверение на генералния директор, че в срока, който 

му е по договора, а именно 15 септември, утре, ще бъде внесен управителният съвет. 

Розита Еленова: Имате ли яснота? 

София Владимирова: Не е внесен към момента. 
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Розита Еленова: Имаме неяснота, което леко ме напряга, защото ние сме четвъртък обед. 

Значи до петък сутрин ние трябва да имаме... 

София Владимирова: До петък 12.00, включително. Нямаме неизпълнение на... 

Розита Еленова: Аз това питам. Надявам се, че Вие комуникирате. Днеска след обяд ли 

ще се появи, утре сутринта ли? 

София Владимирова: Имам ангажимент от него, че ще си спази срока, но нямам 

конкретика. 

 

София Владимирова Закри заседанието и обяви следващо заседание на СЕМ на 

20.09.2017 г. от 11.00 ч. 

 

  

 

Материали, приложени към Протокол № 41 

1. Дневен ред; 

2. Доклад от Спаска Янева с изх. № РД-22-18-00-14/13.09.2017 г. 

 

 

 

София Владимирова – 

председател на СЕМ 

 

 

............................ 

 

 

Бетина Жотева 

 

 

.............................. 

 

 

Розита Еленова 

 

 

............................ 

     

 

 

Мария Стоянова 

 

 

........................... 

 

 

Иво Атанасов 

    

 

отсъства 

 

 

        

Старши специалист: 

Снежана Милева 

   

............................. 

     

 

 


